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§ 47 Dnr  

Upprop och val av justerande samt 
bestämmande av tid för justering 
Sammanfattning 
Till justerare föreslås Robert Wendel (S). Justeringen föreslås äga rum den 4 maj klockan 
12:00 digitalt. 

 

Beslut 
 Kultur och fritidsnämnden utser Robert Wendel (S) till justerare. Justeringen äger rum den 
4 maj klockan 12:00 digitalt.  
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§ 48 Dnr  

Fastställande av dagordning 
 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden godkänner dagordningen.  
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§ 49 Dnr KFN/2023:73 

Information: Konstgräsutredning del 1 
Sammanfattning 
Jonas Hansson, utvecklare informerar om första delen av konstgräsutredningen och 
svarar på nämndens frågor. Den första delen av konstgräsutredningen syftar till att 
utreda villkoren för skötsel, kontroll och uppföljning av befintliga konstgräsplaner. 

Nuvarande läge för kommunens konstgräsplaner, vilka fyllningsmaterial som finns i 
kommunens konstgräsplaner och utveckling av befintliga och framtida 
konstgräsanläggningar informeras kring, samt skötsel och underhåll samt 
nyttjandegraden och utvecklingsområden kring bokning. 

 

Beslut 
 Ordförande tackar för informationen. 
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§ 50 Dnr KFN/2022:117 

Remissvar avseende medborgarförslag från Börje Dittmer om 
att bygga ett utegym på Hovhult 

Sammanfattning 
Börje Dittmer har lämnat in ett medborgarförslag om att uppföra ett utegym mellan 
tennisbanorna och grusfotbollsplanen vid Hovhultsskolan. Utegymmet är tänkt att främja 
rörelse och idrott och på så vis verka som en mötesplats för fysisk aktivitet. 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-14 att överlåta åt Samhällsbyggnadsnämnden att 
besluta i ärendet efter remiss till Kultur och fritidsnämnden. 

Att utveckla platser där medborgare kan träffas för att utöva fysisk aktivitet och 
gemensamma fritidsintressen ingår i Kultur och fritidsnämndens långsiktiga strategiska 
arbete. Tillsammans med Samhällsbyggnadsförvaltningen har Kultur och 
fritidsförvaltningen ett uppdrag att se över och utveckla befintliga ytor för lågintensiv 
fysisk aktivitet.1 Främst handlar det om gamla tennis och fotbollsplaner som anlades i 
olika bostadsområden på 1960- och 1970-talet, men också om senare anlagda ytor så som 
skateplatser och utegym. Syftet är att öka tillgängligheten till fysisk aktivitet och att fler 
människor ska kunna utöva aktiviteter som passar dem. För att uppnå detta är det viktigt 
att Uddevallas platser för lågintensiv fysisk aktivitet ingår som delar i en hållbar 
infrastruktur för fysisk aktivitet. 

Arbetet med att se över och utveckla befintliga ytor för lågintensiv fysisk aktivitet är dock 
i sin linda och idag saknar Kultur och fritidsförvaltningen en tydlig idé om hur en hållbar 
infrastruktur för fysisk aktivitet bör se ut, det vill säga hur olika platser för fysisk aktivitet 
bör vara placerade i förhållande till varandra för att social, miljömässig och ekonomisk 
hållbarhet ska uppnås. Avsaknaden av en idé om en hållbar infrastruktur för fysisk 
aktivitet gör det också svårt att anlägga nya platser för fysisk aktivitet på ett ansvarsfullt 
sätt. Vi kan helt enkelt inte ur ett hållbarhetsperspektiv motivera varför en yta för fysisk 
aktivitet bör anläggas på en plats och inte en annan. Därför är det också svårt att bemöta 
medborgarförslaget om att anlägga ett utegym på föreslagen yta. 

Kultur och fritidsförvaltningen menar att det finns andra saker vi behöver arbeta fram och 
låta Kultur och fritidsnämnden (och/eller Samhällsbyggnadsnämnden) ta ställning till 
först. Såsom exempelvis en idé om en hållbar infrastruktur för fysisk aktivitet, samt hur 
befintliga platser för lågintensiv fysisk aktivitet bör utvecklas/avvecklas. Detta är dock 
tidskrävande processer som bland annat kommer att innefatta dialoger med olika 
målgrupper. Dialoger där avsikten är att uppnå ett gemensamt lärande kring olika platsers 
betydelse och, kanske framförallt, vad de kan komma att betyda framöver när det gäller 
tillgänglig fysisk aktivitet. I väntan på dessa utvecklingsprocesser ska ta form och ge ifrån 

 
1 Lågintensiv fysisk aktivitet kännetecknas av att de saknar tydliga ”aktivitetsregler”. Alltså, regler som 
styr vad människor kan eller inte kan göra inom ramen för verksamheten och som deltagare förväntas 
följa. Vid lågintensiv fysisk aktivet möter besökaren också ett varierande och brett utbud av värden och 
intressen, vilket innebär att orsak till deltagande kan skilja sig från person till person. 
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sig resultat finns det möjlighet att använda Uddevalla kommuns befintliga spontana 
aktiva mötesplatser. 
Beslutsunderlag 
Kultur och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023–03–29 

Kommunfullmäktiges protokoll 2022-09-14 § 213 

Medborgarförslag från Börje Dittmer om friskvård, bygg ett utegym på Hovhult 2022-
06-13 

 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden konstaterar att medborgarförslaget om att uppföra ett utegym 
på Hovhult faller inom ramen för pågående utredning som handlar om att se över och 
utveckla befintliga ytor för lågintensiv fysisk aktivitet. Kultur och fritidsnämnden föreslår 
till Samhällsbyggnadsnämnden att förslaget inte skall föregå pågående utredning men att 
förslagsställarens synpunkter ska tas med till utredningsuppdraget. 
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§ 51 Dnr KFN/2022:65 

Medborgarförslag från Erica Karlsson om att anlägga en 
streethockeyplan i Herrestad/Kissleberg 
Sammanfattning 
Erica Karlsson har inkommit med ett medborgarförslag om att anlägga en 
streethockeyplan i Herrestad/Kissleberg. En streethockeyplan beskrivs enligt 
förslagsställaren som en investering som skapar en meningsfull fritid för ungdomar även 
när de inte har organiserad träning. Förslagsställaren menar också på att en sådan yta för 
spontanidrott ser till att ungdomarna i området kan samlas och utöva positiv aktivitet på 
kvällar och helger. Kommunfullmäktige beslutade 2022-05-11 att överlåta åt Kultur och 
fritidsnämnden att besluta i ärendet.  

Att utveckla platser där medborgare kan träffas för att utöva fysisk aktivitet och 
gemensamma fritidsintressen ingår i Kultur och fritidsnämndens långsiktiga strategiska 
arbete. Tillsammans med Samhällsbyggnadsförvaltningen har Kultur och 
fritidsförvaltningen ett uppdrag att se över och utveckla befintliga ytor för lågintensiv 
fysisk aktivitet.2 Främst handlar det om gamla tennis och fotbollsplaner som anlades i 
olika bostadsområden på 1960- och 1970-talet, men också om senare anlagda ytor såsom 
skateplatser och utegym. Syftet är att öka tillgängligheten till fysisk aktivitet och att fler 
människor ska kunna utöva aktiviteter som passar dem. För att uppnå detta är det viktigt 
att Uddevallas platser för lågintensiv fysisk aktivitet ingår som delar i en hållbar 
infrastruktur för fysisk aktivitet.  

Arbetet med att se över och utveckla befintliga ytor för lågintensiv fysisk aktivitet är dock 
i sin linda och idag saknar Kultur och fritidsförvaltningen en tydlig idé om hur en hållbar 
infrastruktur för fysisk aktivitet bör se ut, det vill säga hur olika platser för fysisk aktivitet 
bör vara placerade i förhållande till varandra för att social, miljömässig och ekonomisk 
hållbarhet ska uppnås. Avsaknaden av en idé om en hållbar infrastruktur för fysisk 
aktivitet gör det också svårt att anlägga nya platser för fysisk aktivitet på ett ansvarsfullt 
sätt. Vi kan helt enkelt inte ur ett hållbarhetsperspektiv motivera varför en yta för fysisk 
aktivitet bör anläggas på en plats och inte en annan. Därför är det också svårt att bemöta 
medborgarförslaget om att anlägga en streethockeyplan i föreslaget område. 

Kultur och fritidsförvaltningen menar att det finns andra saker vi behöver arbeta fram och 
låta kultur och fritidsnämnden (och/eller samhällsbyggnadsnämnden) ta ställning till 
först. Såsom exempelvis en idé om en hållbar infrastruktur för fysisk aktivitet, samt hur 
befintliga platser för lågintensiv fysisk aktivitet bör utvecklas/avvecklas. Detta är dock 
tidskrävande processer som bland annat kommer att innefatta dialoger med olika 
målgrupper. Dialoger där avsikten är att uppnå ett gemensamt lärande kring olika platsers 
betydelse och, kanske framförallt, vad de kan komma att betyda framöver när det gäller 

 
2 Lågintensiv fysisk aktivitet kännetecknas av att de saknar tydliga ”aktivitetsregler”. Alltså, regler som 
styr vad människor kan eller inte kan göra inom ramen för verksamheten och som deltagare förväntas 
följa. Vid lågintensiv fysisk aktivet möter besökaren också ett varierande och brett utbud av värden och 
intressen, vilket innebär att orsak till deltagande kan skilja sig från person till person. 
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tillgänglig fysisk aktivitet. I väntan på dessa utvecklingsprocesser ska ta form och ge ifrån 
sig resultat finns det möjlighet att använda Uddevalla kommuns befintliga spontana 
aktiva mötesplatser. 

Beslutsunderlag 
Kultur och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023–03–31 

Kommunfullmäktiges protokoll 2022-05-11 § 114 

Medborgarförslag från Erica Karlsson om att anlägga en streethockeyplan i 
Herrestad/Kissleberg 2022-04-30 

 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden anser att medborgarförslaget om att bygga en streethockeyplan 
i Herrestad/Kissleberg faller inom ramen för pågående utredning om att se över och 
utveckla befintliga ytor för lågintensiv fysisk aktivitet. Mot bakgrund av detta beslutar 
Kultur och fritidsnämnden att avslå medborgarförslaget men att förslagsställarens 
synpunkter ska tas med till utredningsuppdraget 
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§ 52 Dnr KFN/2022:87 

Medborgarförslag om att bygga en skateboardpark på 
Skogslyckan 
Sammanfattning 
Ett medborgarförslag om att uppföra en skateboardpark ovanför Cyklonvägen på 
Skogslyckan har inkommit och beskrivs av förslagsställaren som en god investering som 
ämnar öka den fysiska aktiviteten hos många medborgare. Kommunfullmäktige beslutade 
2022-06-08 att överlåta åt Kultur och fritidsnämnden att besluta i ärendet. 

I juni 2019 invigdes aktivitetsparken på Oljeberget som innehåller en skateboardpark och 
sedan dess har intresset för skateboard som aktivitet ökat i Uddevalla kommun. Ytan 
används frekvent av barn och ungdomar och det har också bildats en skateboardförening 
som fortsatt att driva på utvecklingen av området.  

Att utveckla platser där medborgare kan träffas för att utöva fysisk aktivitet och 
gemensamma fritidsintressen ingår i Kultur och fritidsnämndens långsiktiga strategiska 
arbete. Tillsammans med Samhällsbyggnadsförvaltningen har Kultur och 
fritidsförvaltningen ett uppdrag att se över och utveckla befintliga ytor för lågintensiv 
fysisk aktivitet.3 Främst handlar det om gamla tennis och fotbollsplaner som anlades i 
olika bostadsområden på 1960- och 1970-talet, men också om senare anlagda ytor såsom 
skateplatser och utegym. Syftet är att öka tillgängligheten till fysisk aktivitet och att fler 
människor ska kunna utöva aktiviteter som passar dem. För att uppnå detta är det viktigt 
att Uddevallas platser för lågintensiv fysisk aktivitet ingår som delar i en hållbar 
infrastruktur för fysisk aktivitet.  

Arbetet med att se över och utveckla befintliga ytor för lågintensiv fysisk aktivitet är dock 
i sin linda och idag saknar Kultur och fritidsförvaltningen en tydlig idé om hur en hållbar 
infrastruktur för fysisk aktivitet bör se ut, det vill säga hur olika platser för fysisk aktivitet 
bör vara placerade i förhållande till varandra för att social, miljömässig och ekonomisk 
hållbarhet ska uppnås. Avsaknaden av en idé om en hållbar infrastruktur för fysisk 
aktivitet gör det också svårt att anlägga nya platser för fysisk aktivitet på ett ansvarsfullt 
sätt. Vi kan helt enkelt inte ur ett hållbarhetsperspektiv motivera varför en yta för fysisk 
aktivitet bör anläggas på en plats och inte en annan. Därför är det också svårt att bemöta 
medborgarförslaget om att anlägga en skateboardpark på föreslagen yta. 

Kultur och fritidsförvaltningen menar att det finns andra saker vi behöver arbeta fram och 
låta kultur och fritidsnämnden (och/eller samhällsbyggnadsnämnden) ta ställning till 
först. Såsom exempelvis en idé om en hållbar infrastruktur för fysisk aktivitet, samt hur 
befintliga platser för lågintensiv fysisk aktivitet bör utvecklas/avvecklas. Detta är dock 
tidskrävande processer som bland annat kommer att innefatta dialoger med olika 

 
3 Lågintensiv fysisk aktivitet kännetecknas av att de saknar tydliga ”aktivitetsregler”. Alltså, regler som 
styr vad människor kan eller inte kan göra inom ramen för verksamheten och som deltagare förväntas 
följa. Vid lågintensiv fysisk aktivet möter besökaren också ett varierande och brett utbud av värden och 
intressen, vilket innebär att orsak till deltagande kan skilja sig från person till person. 
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målgrupper. Dialoger där avsikten är att uppnå ett gemensamt lärande kring olika platsers 
betydelse och, kanske framförallt, vad de kan komma att betyda framöver när det gäller 
tillgänglig fysisk aktivitet. I väntan på dessa utvecklingsprocesser ska ta form och ge ifrån 
sig resultat finns det möjlighet att använda Uddevalla kommuns befintliga spontana 
aktiva mötesplatser såsom aktivitetsparken på Oljeberget. 

Beslutsunderlag 
Kultur och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023–03–29 

Kommunfullmäktiges protokoll 2022-06-08 § 213 

Medborgarförslag om att bygga en skateboardpark på Skogslyckan 2022-05-10 

 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden anser att medborgarförslaget om att bygga en skateboardpark 
på Skogslyckan faller inom ramen för pågående utredning om att se över och utveckla 
befintliga ytor för lågintensiv fysisk aktivitet. Mot bakgrund av detta beslutar Kultur och 
fritidsnämnden att avslå medborgarförslaget men att förslagsställarens synpunkter ska tas 
med till utredningsuppdraget. 
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§ 53 Dnr KFN/2022:82 

Medborgarförslag från Ister Mohammed om att badhuset har 
en tid i veckan där kvinnor kan lära sig att simma 
Sammanfattning 
Kultur och fritidsförvaltningen har fått in ett medborgarförslag om att ha en specifik tid 
i veckan där kvinnor kan lära sig simma. I medborgarförslaget framförs att kvinnor i 
kommunen avstår att lära sig simma. Delvis på grund av att det finns kvinnor som 
känner sig otrygga bland män. Förslagsställaren menar att eftersom Uddevalla ligger vid 
havet är simkunnighet viktigt för alla medborgare. Det föreslås att simhallen ska införa 
en tid i veckan för att begränsa simhallens besökare till kvinnor för att främja 
simkunnigheten och därmed öka tryggheten. 

Andra kommuner i vårt närområde har infört detta, bland annat Vänersborgs kommun 
som avsätter två timmar i veckan dedikerat till de som identifierar sig som flickor och 
kvinnor. I omvärldsanalys har andra kommuner genomfört det här på olika sätt, genom 
att antingen stänga under en satt tid för allmänhet och ha öppet för de som identifierar 
sig som kvinnor eller genom att en del av anläggningen bara är tillgänglig för de som 
identifierar sig som kvinnor.  

Konkret så innebär förslaget dels att avsätta tid för flickor och kvinnor i badhuset, dels 
att stötta upp med resurser så att fler kvinnor lär sig simma. Skolverket presenterade i 
december 20224 att simkunnigheten minskar bland svenska elever och i en 
undersökning som Svensk Simidrott5 gjort pekar svaren på att simkunnigheten även 
minskar bland vuxna.  

I det nya Rimnersbadet finns det möjlighet att avskärma en del av 
bassängerna/simhallen för olika syften, så som föreslås i medborgarförslaget. Förslaget 
bedöms därför vara möjligt på längre sikt men kultur och fritidsförvaltningen ser inte att 
det är möjligt att genomföra i nuvarande anläggning med Walkesborgsbadets 
begränsade kapacitet för utveckling av verksamhet. Tillgång till bassängtid påverkas 
även av förvaltningens samarbete med föreningslivet och ett utökat behov för barn och 
utbildningsförvaltningen vilket begränsar förutsättningarna.  Förutsättningar för denna 
typ av verksamhet kommer att utvecklas i nya simhallen Rimnersbadet. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2022-06-08 § 146  

Medborgarförslag från Ister Mohammed om att badhuset har en tid i veckan där kvinnor 
kan lära sig 

Kultur och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-03-28 

 
4 https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-
simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever 
5 https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-
tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033 

https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever
https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever
https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033
https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033
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Beslut 
Kultur och fritidsnämnden beslutar 

 

att Avslå medborgarförslaget om att badhuset har en tid i veckan där kvinnor kan lära 
sig att simma då det inte är genomförbart i nuvarande anläggning samt att denna typ av 
verksamhet kommer att utvecklas i nya simhallen Rimnersbadet.  
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§ 54 Dnr KFN/2022:83 

Medborgarförslag från Fatima Hassan om simning för kvinnor i 
badhuset 
Sammanfattning 
Kultur och fritidsförvaltningen har fått in ett medborgarförslag om att ha en specifik tid 
i veckan där kvinnor kan lära sig simma. I medborgarförslaget framförs att kvinnor i 
kommunen avstår att lära sig simma. Delvis på grund av att det finns kvinnor som 
känner sig otrygga bland män. Förslagsställaren menar att eftersom Uddevalla ligger vid 
havet är simkunnighet viktigt för alla medborgare. Det föreslås att simhallen ska införa 
en tid i veckan för att begränsa simhallens besökare till kvinnor för att främja 
simkunnigheten och därmed öka tryggheten. 

Andra kommuner i vårt närområde har infört detta, bland annat Vänersborgs kommun 
som avsätter två timmar i veckan dedikerat till de som identifierar sig som flickor och 
kvinnor. I omvärldsanalys har andra kommuner genomfört det här på olika sätt, genom 
att antingen stänga under en satt tid för allmänhet och ha öppet för de som identifierar 
sig som kvinnor eller genom att en del av anläggningen bara är tillgänglig för de som 
identifierar sig som kvinnor.  

Konkret så innebär förslaget dels att avsätta tid för flickor och kvinnor i badhuset, dels 
att stötta upp med resurser så att fler kvinnor lär sig simma. Skolverket presenterade i 
december 20226  att simkunnigheten minskar bland svenska elever och i en 
undersökning som Svensk Simidrott7  gjort pekar svaren på att simkunnigheten även 
minskar bland vuxna.  

I det nya Rimnersbadet finns det möjlighet att avskärma en del av 
bassängerna/simhallen för olika syften, så som föreslås i medborgarförslaget. Förslaget 
bedöms därför vara möjligt på längre sikt men kultur och fritidsförvaltningen ser inte att 
det är möjligt att genomföra i nuvarande anläggning med Walkesborgsbadets 
begränsade kapacitet för utveckling av verksamhet. Tillgång till bassängtid påverkas 
även av förvaltningens samarbete med föreningslivet och ett utökat behov för barn och 
utbildningsförvaltningen vilket begränsar förutsättningarna. Förutsättningar för denna 
typ av verksamhet kommer att utvecklas i nya simhallen Rimnersbadet. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2022-06-08 § 148  

Medborgarförslag från Fatima Hassan om simning för kvinnor i badhuset 

Kultur och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-03-28 

 
6 https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-
simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever 
7 https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-
tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033 

https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever
https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever
https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033
https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033


 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden beslutar 

 

att Avslå medborgarförslaget om simning för kvinnor i badhuset då det inte är 
genomförbart i nuvarande anläggning samt att denna typ av verksamhet kommer att 
utvecklas i nya simhallen Rimnersbadet 

 

 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 55 Dnr KFN/2022:84 

Medborgarförslag om badtider för kvinnor 
Sammanfattning 
Kultur och fritidsförvaltningen har fått in ett medborgarförslag om att ha en specifik tid 
i veckan där kvinnor kan lära sig simma. I medborgarförslaget framförs att kvinnor i 
kommunen avstår att lära sig simma. Delvis på grund av att det finns kvinnor som 
känner sig otrygga bland män. Förslagsställaren menar att eftersom Uddevalla ligger vid 
havet är simkunnighet viktigt för alla medborgare. Det föreslås att simhallen ska införa 
en tid i veckan för att begränsa simhallens besökare till kvinnor för att främja 
simkunnigheten och därmed öka tryggheten. Förslagsställaren gör gällande att 
införandet av särskild tid för flickor och kvinnor skulle öka aktiviteten och öka deras 
besökande på badhuset och i våra sjöar och havet, vilket är positivt ur ett 
folkhälsoperspektiv.  

Andra kommuner i vårt närområde har infört detta, bland annat Vänersborgs kommun 
som avsätter två timmar i veckan dedikerat till de som identifierar sig som flickor och 
kvinnor. I omvärldsanalys har andra kommuner genomfört det här på olika sätt, genom 
att antingen stänga under en satt tid för allmänhet och ha öppet för de som identifierar 
sig som kvinnor eller genom att en del av anläggningen bara är tillgänglig för de som 
identifierar sig som kvinnor.  

Konkret så innebär förslaget dels att avsätta tid för flickor och kvinnor i badhuset, dels 
att stötta upp med resurser så att fler kvinnor lär sig simma. Skolverket presenterade i 
december 20228 att simkunnigheten minskar bland svenska elever och i en 
undersökning som Svensk Simidrott9  gjort pekar svaren på att simkunnigheten även 
minskar bland vuxna.  

I det nya Rimnersbadet finns det möjlighet att avskärma en del av 
bassängerna/simhallen för olika syften, så som föreslås i medborgarförslaget. Förslaget 
bedöms därför vara möjligt på längre sikt men kultur och fritidsförvaltningen ser inte att 
det är möjligt att genomföra i nuvarande anläggning med Walkesborgsbadets 
begränsade kapacitet för utveckling av verksamhet. Tillgång till bassängtid påverkas 
även av förvaltningens samarbete med föreningslivet och ett utökat behov för barn och 
utbildningsförvaltningen vilket begränsar förutsättningarna. Förutsättningar för denna 
typ av verksamhet kommer att utvecklas i nya simhallen Rimnersbadet. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2022-06-08 § 150 

Medborgarförslag om badtider för kvinnor 

 
8 https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-
simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever 
9 https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-
tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033 

https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever
https://www.skolverket.se/om-oss/press/pressmeddelanden/pressmeddelanden/2022-12-07-simkunnigheten-minskar-bland-svenska-elever
https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033
https://www.mynewsdesk.com/se/svenska_simforbundet/pressreleases/87-procent-av-sveriges-vuxna-tror-sig-vara-simkunniga-men-bara-en-tredjedel-testar-sin-simkunnighet-aarligen-2515033


 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Kultur och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-03-28 

 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden beslutar 

 

att Avslå medborgarförslaget om badtid för kvinnor då det inte är genomförbart i 
nuvarande anläggning samt att denna typ av verksamhet kommer att utvecklas i nya 
simhallen Rimnersbadet.  

 

 

 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 56 Dnr KFN/2022:40 

Återremiss: Öppna nämndsammanträden för kultur och 
fritidsnämnden 
Sammanfattning 
Kultur och fritidsnämnden beslutade 2022-04-20 (§ 80) att återremittera ärendet om 
öppna sammanträden för kultur och fritidsnämnden för att fler alternativ ska 
presenteras. 

I Uddevalla kommun är kultur och fritidsnämnden den enda nämnd som tidigare haft 
öppna sammanträden för allmänheten, kommunfullmäktiges sammanträden är offentliga 
och sänds även på kommunens hemsida via webbsändning. Förslagsställare till 
medborgarförslag bjuds in särskilt till nämnden och omfattas inte om beslut gällande 
allmänhetens närvaro.  

I ett förfarande där nämndssammanträdena är öppna för allmänheten så innebär det att 
de som vill besöka sammanträdet i god tid innan måste anmäla sig, då alla besökare 
måste registreras i förväg. Alla besökande måste hämtas i receptionen av den som är 
anmäld som besöksmottagare. Det ställer krav på att en tjänsteperson ska möta de 
anmälda besökarna samt att de inte får röra sig fritt innanför skalskyddet.  

Rekommendationen från Uddevalla kommuns säkerhetschef är att 
nämndssammanträden hålls stängda för allmänheten. Externt deltagande på nämndens 
möte bör begränsas till särskilt inbjudna för att ge nämnden information eller för att 
genomföra nödvändiga dialoger, därför föreslår kultur och fritidsförvaltningen att kultur 
och fritidsnämndens sammanträden hålls stängda för allmänheten.  
 

Beslutsunderlag 
Kultur och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-04-05 

PM: Kultur och fritidsnämnden ur ett säkerhetsperspektiv 2023-04-05 

Kultur och fritidsnämndens protokollsutdrag 2022-04-20 § 80 Öppna sammanträden för 
kultur och fritidsnämnden  

Kultur och fritidsnämndens protokollsutdrag 2020-11-18 § 148 Stängda sammanträden 
för kultur och fritidsnämnden för att begränsa smittspridningen av covid-19 

 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden beslutar 

 

att kultur och fritidsnämnden beslutar att hålla nämndens sammanträden stängda för 
allmänheten.  
  



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 57 Dnr KFN/2021:158 

Badplatsutredning 
Sammanfattning 
Uddevalla kommun ansvarar för 16st badplatser runt om i kommunen. Denna utredning 
har gjort en nulägesanalys av kommunens badplatser och arbete med badplatser utifrån 
följande rubriker: 

 Markförhållanden och ägandeskap 
 Tillgänglighet, utbud och utrustningsnivåer 
 Information 
 Service och tillsyn  
 Geografisk spridning 
 Drifts- och underhållsekonomi 
 Aktuella och tidigare inspel 

Kopplat till detta har en behovsanalys gjorts som sedan mynnar ut i förslag till strategi 
kring arbetet med badplatser samt mer konkreta utvecklingsområden. De förslag som är 
av strategisk karaktär utgörs av: 

 Syftet med kommunala badplatser 
 Utvecklingsriktning 
 Kategorisering och prioritering av badplatser  

De övriga förslagen är av mer konkret natur och skall vara vägledande för förvaltningen 
i dess fortsatta arbete. 

Beslutsunderlag 
Kultur och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-04-06  

Bad och badplatser - Uddevalla kommuns badplatsutredning 2023 

 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden beslutar 

 

att anta badplatsutredningens föreslagna syfte för kommunala badplatser 

att riktning 2 blir vägledande för arbetet med badplatser, men med komplementet att 
även Unda eftersträvas att bli en offentlig badplats     

att anta det föreslagna kategoriserings- och prioriteringssystemet 

 

 

 



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Protokollsanteckning 
Socialdemokraterna, vänsterpartiet, liberalerna och Centern gör följande 
protokollsanteckning: 
 
Oppositionen i Kultur och fritidsnämnden har en högre ambition för alla Uddevallas 
badplatser än vad som beslutats om vid dagens nämnd. Vi ser det föreslagna beslutet 
som en början på en betydligt generösare upprustning av Uddevallas badplatser. 
Vi har en stark önskan om att de badplatser som redan har utrustats med hjälpmedel för 
funktionshindrade görs funktionsdugliga redan till badsäsongen 2023.  
 
För oppositionen i Kultur och fritidsnämnden 
 
Robert Wendel (S) 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 58 Dnr KFN/2023:66 

Granskning av detaljplan för Unneröd 2:4, Flatö 4 m.fl 
Sammanfattning 
Kultur och fritid har mottagit detaljplan för del av Unneröd 2:4, Flatö 4 m.fl för 
granskning. 

Detaljplanen syftar till att pröva ett utökande av yta och byggrätt för befintliga 
Skogslyckans förskola, pröva exploatering för 80-120 nya bostäder i flerfamiljshus med 
kringliggande funktioner och infrastruktur. Befintliga parkstråk föreslås rustas upp samt 
bättre koppla samman Skogslyckan med naturområdet Smedsdalen. Smedsdalen 
föreslås även att rustas upp för att på sikt bli en stadsdelspark med ökade rekreativa 
kvalitéer.  

Kultur och fritid har lämnat synpunkter i samrådet angående gestaltning av förskola och 
bostäder, rekreation och friluftsliv samt den fotbollsplan som eventuellt tas i anspråk vid 
exploatering.  

Kultur och fritid står fast vid synpunkten om gestaltning som lämnades i samrådet, det 
vill säga att god gestaltning av den nya byggrätten ska vara en prioritet genom noggrant 
val av arkitekt och att på ett tidigt plan i processen koppla in kompetens inom konst. 
Den påtänkta exploateringen kommer att bli ett landmärke för området där kultur och 
fritid anser att punkthuset behöver tydlig gestaltning för att tillföra kvalitéer till 
kulturmiljön och vara ett startskott för en positiv utveckling av området. Kultur och 
fritid anser att detaljplanen medför en möjlighet att gestalta en ny offentlig miljö och 
höja områdets attraktivitet genom god arkitektur. Kultur och fritid anser därför att 
detaljplanens utformning bör ställa krav på eventuell framtida exploatering utifrån 
gestaltningsperspektivet. Detta i enlighet med kultur och fritids strategiområde ”rik 
livsmiljö” samt de nationella målen för gestaltad livsmiljö. Dessa mål anger att 
hållbarhet och kvalitet inte underställs kortsiktiga ekonomiska överväganden och att det 
offentliga ska agera förebildligt.  

Kultur och fritid ställer sig bakom barnperspektiven som lyfts gällande att tillgodose att 
det finns öppna ytor för spontan lek som kan inkluderas i den fria ytan för förskolan 
som även kan nyttjas efter skoltid. Kultur och fritid ser positivt på att aktivitetsytor för 
äldre barn och ungdomar benämns, det är ett perspektiv som behövs jobbas aktivt med 
för att främja social hållbarhet. Skogslyckans park ser kultur och fritid också positivt på 
och uppmanar till att konstnärlig gestaltning behöver bli en del av processen i så tidigt 
skede som möjligt. 

Kultur och fritid anser att en vård- och underhållsplan för hela Smedsdalen tas fram för 
att säkra tydliga riktlinjer och ansvarsfördelningar vid utformningen. Utformningen av 
denna typ av tätortsnära områden för rekreation och friluftsliv skall utgå från och 
kopplas till Uddevalla kommuns friluftsplan.  

Kultur och fritid ser positivt på planen att förstärka gång cykelbana för att öka barn och 
ungdomars egna möjligheter till rörelse. Kultur och fritid vill även skicka med att 



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

förvaltningen erbjuder sina kompetenser i utformningen av skolgårdsmiljön, både 
gällande gestaltning och generell utformning. Kultur och fritid ser positivt på att 
flertalet kompetenser kopplats in tidigt i processen och i arbetet med planarbetet. 

Beslutsunderlag 
Kultur och fritids tjänsteskrivelse 2023-04-21 

Sändlista, granskning av detaljplan för Unneröd 24, Flatö 4 m.fl 

Underrättelse om granskning av detaljplan för Unneröd 24, Flatö 4 m.fl 

Översiktskarta, granskning av detaljplan för Unneröd 24, Flatö 4 m.fl 

Illustrationsplan, granskning av detaljplan för Unneröd 24, Flatö 4 m.fl 

Planbeskrivning, granskning av detaljplan för Unneröd 24, Flatö 4 m.fl 

Samrådsredogörelse, granskning av detaljplan för Unneröd 24, Flatö 4 m.fl 

 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden anser att detaljplan för Unneröd 2:4, Flatö 4 m.fl. bör ställa 
krav på eventuell framtida exploatering utifrån gestaltningsperspektiv då god 
gestaltning skulle stärka detaljplanen.  
 
Kultur och fritidsnämnden anser att det till Smedsdalen bör tillskapas en vård- och 
underhållsplan för att säkra tillgång till kvalitativt tätortsnära friluftsliv. 
 

 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 59 Dnr  

Förvaltningsledningen informerar 
Sammanfattning 
Annica Ryman, förvaltningschef och Roger Hansson, avdelningschef fritid informerar 
kring pågående dialog angående föreningsdrift. 

Mötet ajourneras 10:46-10:56. 

Emma Osbakk Malmström, utredare, informerar nämnden om det digitala systemet för 
signering som används vid justering av protokoll.  

 

 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 60 Dnr  

Ordförande informerar 
Sammanfattning 
Ordförande informerar utefter nämndens frågor kring kulturstråket.  

 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 61 Dnr KFN/2023:2 

Redovisning av delegationsbeslut 2023 
Sammanfattning 
Förteckning över delegationsbeslut nedan: 

 

Nummer Handlingsnummer Datum Beskrivning 

KFN 
2023:51 

2023:250 2023-03-30 Delegationsbeslut 
enligt delegation nr 
13 (reviderad 2021-
10-19). 
Förvaltningschef att 
teckna 
tilldelningsbeslut i 
upphandling eller 
vid förnyad 
konkurrensutsättning 
för varor och tjänster 
med ett 
upphandlings-värde 
upp till 10 miljoner 
kronor. 

 

Beslutsunderlag 
Kultur och fritids tjänsteskrivelse 2023-04-20 

 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden godkänner redovisningen av följande delegationsbeslut: 

Tilldelningsbeslut, racingrullstolar i samband med upphandling av idrottsutrustning till 
Rimnersvallen 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kultur och fritidsnämnden 

  

2023-04-27 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 62 Dnr KFN/2023:1 

Redovisning av anmälningsärenden 2023 
 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden godkänner redovisning av följande anmälningsärenden:  

Attestantförteckning Kultur och Fritid  

 Attestansförteckning 2023-04-03 

Granskningsrapport från revisionen 

Följebrev till KFN, BUN, SBN, SN 

Följebrev till Kommunstyrelsen 

Följebrev till Valnämnden 

Grundläggande granskning Uddevalla 2022 

Sensus studieförbund 

Information till Kultur- och fritidsnämnden och Kulturförvaltningen, 
Uddevalla kommun 

Verksamhetsberättelse 2022  
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Elektroniska underskrifter 

Det här dokumentet har skrivits under elektroniskt av en eller flera personer 

Alla elektroniska underskrifter listas i signaturpanelen. De tio första underskrifterna listas även på den här sidan. 

Detta dokument med sina elektroniska underskrifter gäller som självständig handling och uppfyller krav på avancerade 

elektroniska underskrifter enligt eIDAS. 

Varje underskrift kan valideras med en PDF-läsare med stöd för signaturvalidering eller med SignPorts valideringstjänst. 

Andra valideringstjänster kan användas förutsatt att dessa uppfyller de tekniska kraven enligt internationella standarder. 

Om dokumentet skrivs ut på papper, eller om dokumentet ’skrivs ut’ till ett nytt PDF-dokument, följer de elektroniska 

underskrifterna inte med. Endast det elektroniskt underskrivna originaldokumentet går att validera. 
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